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 Protokół nr 44/2022 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej  

w Suwałkach odbytego w dniu 24 marca 2022 r. w godz. od 15:30 do 17:00 

w sali 146w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Finansowo-Budżetowej:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Bogdan Bezdziecki – on-line 

3. Sylwester Cimochowski – on-line 

4. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

5. Anna Ruszewska – on-line 

6. Łukasz Wojno  

 

Nieobecni: 

1. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

 

W posiedzeniu udział wzięli:    

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk   

2. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta        

3. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta      

4. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nier.  

5. Jerzy Gałązka – po Naczelnik Wydz. Ochr. Środ. i Gosp. Kom.  

6. Justyna Wołągiewicz – Kierownik Referatu Urbanistyki   

7. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ  

8. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR     

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Przewodniczący Andrzej Turowski powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy radni chcą 

wnieść jakieś uwagi. 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 lutego 2022 r. 

2. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

3. Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, znajdujących 

się na terenie Miasta Suwałki. 

4. Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce zapewniającej 

opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 
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6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia dla 

rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI/465/2021 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2021 r. w sprawie przyjęcia programu działań 

zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki pn. 

„Suwalska Karta Mieszkańca”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Suwałk na 2022 rok. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina w 

Suwałkach. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków mieszkalnych lub ich części, które zostały zajęte przez uchodźców z Ukrainy  

w celu zakwaterowania. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

15. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

16. Informacja dotycząca rozliczenia rekompensaty wypłaconej PGK w Suwałkach  

Sp. z o.o. za 2021 r. za realizację usług w zakresie komunikacji miejskiej.  

17. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 43/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 17 lutego 2022 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 2 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2021 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych 

żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu 

opłaty w 2021 roku. 
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Ad pkt. 3 

Informacja o dotacjach udzielonych w 2021 roku na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru, 

znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

– Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

  

Komisja pozytywnie przyjęła Informację o dotacjach udzielonych w 2021 roku na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru, znajdujących się na terenie Miasta Suwałki. 

 

Ad pkt. 4 

Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego za 2021 rok. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

  

Komisja pozytywnie przyjęła Sprawozdanie z wykonania Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego za 2021 rok. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie opłaty za pobyt w placówce 

zapewniającej opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że wprowadzenie podwyżki o 10 zł jest 

tylko minimalną podwyżką w stosunku do innych miast. Zadanie to realizowane jest przez 

Spółdzielnię Socjalną „Perspektywa” oraz dotowane przez Miasto Suwałki.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie opłaty za pobyt  

w placówce zapewniającej opiekę oraz wsparcie osobom nietrzeźwym. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia 

dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny dom dziecka. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przedstawiony projekt uchwały jest 

inicjatywą Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie, który to zaproponował podniesienie 

stawki tym rodzinom zastępczym.  
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 Dyrektor MOPR M. Metelska przedstawiła propozycje wysokości świadczeń 

pieniężnych, w tym wynagrodzeń dla osób pełniących funkcje rodziny zastępczej 

zawodowej i prowadzących rodzinne domy dziecka. Zgodnie z regulacją ustawy  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, wysokość ww. wynagrodzeń corocznie 

waloryzowana jest o średni wskaźnik wzrostu wynagrodzeń, określony w ustawie 

budżetowej dla pracowników państwowej sfery budżetowej nieobjętych mnożnikowymi 

systemami wynagrodzeń od dnia 1 kwietnia każdego roku kalendarzowego. Szacuje się, iż 

całościowy skutek finansowy zmiany wynagrodzeń w 2022 r. wyniesie około 135 tys. zł.  

Skarbnik W. Stelmach poinformował, że pieniądze, które są potrzebne na podwyżki zostały 

zaplanowane w budżecie miasta.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podniesienia wysokości 

wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych oraz prowadzącemu rodzinny 

dom dziecka. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XXXVI/465/2021 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2021 r. w sprawie przyjęcia programu 

działań zmierzających do poprawy warunków życia mieszkańców miasta Suwałki  

pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

   

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że miasto chce objąć przybyłych 

uchodźców systemem „Suwalskiej Karty Mieszkańca”, poprzez uregulowanie i określenie 

ww. grupy osób.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę  

nr XXXVI/465/2021 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2021 r. w 

sprawie przyjęcia programu działań zmierzających do poprawy warunków życia 

mieszkańców miasta Suwałki pn. „Suwalska Karta Mieszkańca”. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa 

drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg i Zieleni  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

  

 Dyrektor T. Drejer poinformował, że ww. stawki nie były zmieniane od 10 lat. Za 

podniesieniem stawek przemawia to, że są one na terenie miejskim i wykonawcy przy 

niskich opłatach za zajęcie pasa drogowego przedłużają terminy prac.  

 Radny B. Bezdziecki jaki jest wzrost stawki za zajęcie pasa drogowego dotyczący 

przyłączy wodno–kanalizacyjnych dla mieszkańców. Czy jest to 30 %?  Dyrektor T. Drejer 

odpowiedział, że wzrost za przyłącza dla osób fizycznych jest nieco większy niż 30 %.  

 Radny B. Bezdziecki czy w związku z przyjęciem przedstawionej uchwały będzie 

poszerzono grono płatników tego podatku? Czy będzie na tym samym poziomie jak 

dotychczas? Dyrektor T. Drejer odpowiedział, że nie może być poszerzone grono ponieważ 

prawo nie działa wstecz. Odnosi się to do czterech różnych sytuacji np.: pierwsza sytuacja 

dot. kiedy takie przyłącze zostało wybudowane przed rokiem 1985 – przed wejściem ustawy 

wprowadzającej jakiekolwiek opłaty w życie. Właściciele tych przyłączy nie ponoszą 

żadnych opłat. Później natomiast została wprowadzona w życie ustawa, która 

wprowadzała opłatę jednorazową. Natomiast w roku 2003 weszła w życie zmiana ustawy  

i wprowadzono opłatę roczną za umieszczenie urządzeń obcych w pasie drogowym. 

Dyrektor poinformował również o tym, że po przeprowadzonej kontroli okazało się, że 

część mieszkańców, którzy się budowali nie zalegalizowało swoich przyłączy. Dlatego też 

jest to tylko kilkudziesięciu właścicieli, którzy w chwili obecnej legalizują tę sprawę.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 

za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, których zarządcą jest Zarząd Dróg  

i Zieleni w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta 

Suwałk na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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 Naczelnik J. Gałązka przedstawił projekt uchwały, w którym znalazły się wszystkie 

elementy obligatoryjne ze względu na ustawę oraz te, które wprowadziło miasto Suwałki. 

Naczelnik poinformował o wysokości środków finansowych planowanych na ich realizację. 

Zwrócił uwagę na to, że w tym roku zgodnie z ustawą zostały szczegółowo określeni 

wykonawcy, a dotyczy to przede wszystkim weterynarzy, którzy to będą sprawować nadzór 

i z którymi są podpisane umowy. 

 Radny B. Bezdziecki przypomniał p. Naczelnikowi o obietnicy przesłania treści 

umowy z wykonawcą. Naczelnik J. Gałązka odpowiedział, że umowa zostanie przesłana, 

a jest to umowa, w której wykonawca przyjmuje do wykonania zadanie pn.: Usługa 

operatora schroniska dla bezdomnych zwierząt w 2022 r. wraz z opieką nad zwierzętami 

w schronisku”. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Miasta Suwałk na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 

Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz ustalenia Cennika opłat. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 Prezes E. Przybysz przedstawił zmiany w uchwale, które dotyczą dwóch zmian 

 w cenniku: wzrostu opłaty za grób murowany głębinowy i wzrostu opłaty za grób 

murowany głębinowy z przeznaczeniem na urnę. Konieczność podwyższenia opłat za usługi 

wynika ze wzrostu cen materiałów budowlanych i kosztów wykonania kolumbarium. Ceny 

zostały zaktualizowane i dostosowane do cen rynkowych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie ustalenia Regulaminu Cmentarza Komunalnego w Suwałkach oraz 

ustalenia Cennika opłat. 
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– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała Kazimierza Pułaskiego, 

Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina 

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

   

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przedstawiony plan jest potrzebny do 

tego żeby zrealizować projekt Budżetu Obywatelskiego. Przystąpienie do sporządzenia 

planu podyktowane było obecnymi potrzebami i przyszłymi zamiarami inwestycyjnymi 

właścicieli i użytkowników nieruchomości, w tym dotyczącymi terenu Domu Pomocy 

Społecznej „Kalina” i terenu parafii Rzymskokatolickiej, w związku z planowaną 

rozbudową infrastruktury sportowej – boisko sportowe, które zostanie wybudowane  

w ramach Budżetu Obywatelskiego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicami: Generała 

Kazimierza Pułaskiego, Rotmistrza Witolda Pileckiego, Prymasa Stefana 

Wyszyńskiego i Fryderyka Chopina w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską, 100-lecia Niepodległości, 

Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

  Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że jest to teren położony przy ul. 100-

lecia Niepodległości i przystąpienie do sporządzenia planu zostało wywołane 

koniecznością uporządkowania istniejącego zagospodarowania, w szczególności pod 

względem rozwiązań komunikacyjnych i umożliwienia racjonalnego wykorzystania 

terenów, w tym realizacji planów inwestycyjnych właścicieli nieruchomości. Uchwalenie 

ww. planu zapewni właściwe kształtowanie i prowadzenie polityki przestrzennej tej części 

miasta. Prezydent poinformował, że jest zainteresowanie tym terenem developera, który 

wybudowałby domki jednorodzinne.   
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Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego kwartału ograniczonego ulicami: Sejneńską,  

100-lecia Niepodległości, Sianożęć i terenem kolejowym w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

budynków mieszkalnych lub ich części, które zostały zajęte przez uchodźców  

z Ukrainy w celu zakwaterowania. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, który zakłada zwolnienie 

 z podatku od nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich części położonych na terenie 

Miasta Suwałk, związanych z zakwaterowaniem ludności uchodźczej z terenu objętego 

konfliktem zbrojnym, która znalazła się na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej od dnia  

24 lutego 2022 roku. Takie rozwiązanie ma zachęcić mieszkańców Suwałk do 

przyjmowania pod swój dach uchodźców z Ukrainy. Szacuje się, że ze zwolnienia może 

skorzystać ponad 250 podatników, a łączna kwota zwolnienia od podatku za okres od  

1 kwietnia 2022 r. do 31 grudnia 2022 r. może wynieść około 30 tys. zł.  

 Skarbnik W. Stelmach dodał, że takie zwolnienie dotyczy nie tylko wynajmowania 

ale również udostępniania mieszkań. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia od podatku 

od nieruchomości budynków mieszkalnych lub ich części, które zostały zajęte przez 

uchodźców z Ukrainy w celu zakwaterowania. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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 Skarbnik W. Stelmach projekt uchwały dotyczy zmian w budżecie po stronie 

dochodów i wydatków. Zmiany planu dochodów dotyczą: zakupu autobusów, rozbudowy  

i przebudowy ulicy Powstańców Wielkopolskich wraz z niezbędną infrastrukturą 

techniczną. Wprowadzone zmiany również dotyczą sfinansowania wydatków, które zostały 

zrealizowane w zakresie pomocy Ukraińcom. Poza tym zostały wprowadzone zmiany dot. 

kwalifikacji wolnych środków.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz uzupełnił wypowiedź p. Skarbnika informując, że miasto 

udzieliło wsparcia finansowego Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach na zakup  

2 samochodów. Nastąpiło również zwiększenie kwoty na zakup zamiatarki dla ZDiZ, jak 

również zwiększenie wydatków na wykonanie dokumentacji technicznej potrzebnej na 

rozbudowę Szkoły Podstawowej Nr 4 w Suwałkach.  

 Radny B. Bezdziecki zapytał o pozycję w budżecie dot. usunięcia usterek na drodze 

5KD w Suwałkach? Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że usterki są objęte gwarancją, 

nie jest to koszt miasta. Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że jeszcze trwają rozmowy  

z wykonawcą ww. ulicy a roboty będą dotyczyły poprawy usterek na przepompowni 

ścieków, która jest zlokalizowana przy ulicy Sportowej. Wykonawca tej inwestycji Firma 

Melioreks zadeklarowała, że będzie to wykonywała. Miasto czeka na potwierdzenie 

pisemne. Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował o sygnalizacji świetlnej przy ulicy 

Utrata i Łąkowej. Wymienione zadanie zostało przyjęte w budżecie na bieżący rok,  

w chwili obecnej zostały zwiększone środki na ten cel. Miasto na ww. cel zabiega o środki 

finansowe z Rządowego Fundusz Rozwoju Dróg.      

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 Skarbnik W. Stelmach przedstawiona uchwała jest konsekwencją uchwały  

w sprawie zmian w budżecie. Generalne zmiany polegają na dodaniu jednego zadania 

 tj. ulica Powstańców Wielkopolskich, której budowa będzie trwała 2 lata.  

Skarbnik poinformował o niewielkiej zmianie w budżecie, która będzie polegała na zmianie 

klasyfikacji budżetowej środków, które będą przeznaczone na pomoc uchodźcom  

z Ukrainy.  
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Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Informacja dotycząca rozliczenia rekompensaty wypłaconej PGK w Suwałkach  

Sp. z o.o. za 2021 r. za realizację usług w zakresie komunikacji miejskiej.  

– Informacja stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

 Prezes E. Przybysz przedstawił obraz zakładu komunikacji miejskiej, jak 

funkcjonuje cała komunikacja, oraz problemy związane z większymi cenami paliw. 

Poinformował, że zapotrzebowanie na dodatkowe dość duże środki finansowe z budżetu 

miasta skłaniają do rozważenia i podjęcia działań ograniczających ten niedobór środków. 

Prezes przedstawił możliwości działań oszczędnościowych. Przedstawił trzy scenariusze 

działań, w których zostały przedstawione wyliczenia zawierające ceny średnioroczne 

 i koszty do końca 2022 roku. Jeżeli sytuacja za wschodnią granicą istotnie się pogorszy to 

w budżecie miasta może zabraknąć nawet 10 mln. zł.  Tak duże zapotrzebowanie na 

dodatkowe środki z budżetu miasta skłoniło do zaproponowania dwóch możliwości: 

czasowego ograniczenia przewozów i czasowego zawieszenia zwolnienia dzieci, młodzieży 

z opłat za przejazdy oraz czasowe zawieszenie ulg w opacie dla dorosłych wynikających  

z Suwalskiej Karty Mieszkańca.  

 Prezydent Cz. Renkiewicz zaproponował spotkanie radnych, PGK oraz samorządu 

poświęcone komunikacji miejskiej. Należałoby wspólnie zastanowić się jakie podjąć kroki 

i jakie przyjąć rozwiązania.  

 

Komisja zapoznała się z Informacją dotycząca rozliczenia rekompensaty wypłaconej 

PGK w Suwałkach Sp. z o.o. za 2021 r. za realizację usług w zakresie komunikacji 

miejskiej.  

 

 

Ad pkt. 17 

Wolne wnioski. 

Więcej wniosków nie zgłoszono.  

1. Radny B. Bezdziecki zapytał o dotację z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego w kwestii dofinansowania do remontu elewacji, stolarki okiennej  

i pokrycia dachowego budynku Ratusza i I LO w Suwałkach. Czy miasto zamierza 

rezygnować, czy jest procedura odwoławcza, czy tylko część inwestycji zostanie 

zrealizowana? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że po rozmowach z dyrekcją 
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szkoły i z Wydziałem Inwestycji ww. sprawa stanie na Kolegium Prezydenta i wtedy to, 

zapadną decyzje co dalej. Miastu bardzo zależy aby poprawiać stan zabytków  

w mieście i w związku z tym między innymi zostanie przeprowadzony przegląd kamienic 

na ul. Kościuszki, po którym zostanie wystosowane pismo do właścicieli o poprawienie 

wyglądu tychże budynków w centrum miasta. Miasto również przyznaje dotacje na 

remonty kamienic, z których to właściciele mogą skorzystać, jak również zwolnienia 

 z podatku od nieruchomości z tytułu remontów obiektów.  

 

Prezydent Ł. Kurzyna poprosił o zwołanie przed sesją 30 marca br. posiedzeń dwóch 

komisji: Strategii i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w celu 

zaopiniowania warunkowego wniesienia w formie aportu, do Przedsiębiorstwa 

Gospodarki Odpadami w Suwałkach Sp. z o.o. nieruchomości stanowiących własność 

Gminy Miasto Suwałki położonych przy Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej, na których 

docelowo miałaby powstać Instalacja Termicznego Przekształcania Odpadów. Miasto 

potrzebuje do wniosku aplikacyjnego, które Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami  

w Suwałkach Sp. z o.o. będzie składało do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska, 

wykazać, że w przypadku otrzymania przez Spółkę dofinansowania to Spółka będzie 

dysponowała gruntem, na którym ww. instalacja będzie mogła powstać.  

Przewodniczący Komisji A. Turowski poinformował o wspólnym posiedzeniu dwóch 

komisji w dniu 30 marca o godzinie 10:30 w sali 146.   

 

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono.             

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

   


